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RG - 0002.P.XXV.2012         
                                                                                        
           

P R O T O K Ó Ł   NR   XXV/ 2012 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 31 grudnia 2012 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
Punkt 7.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
rocznych za trwały zarząd. 
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy w 2012 r. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2012-2015. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2016. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2013 r.: 

a)  odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem; 
b)  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budŜetowej; 
c)  odczytanie opinii Komisji Rady gminy; 
d)  przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie: opinii                      

i wniosków Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie uchwały budŜetowej. Stanowisko                
to zawiera równieŜ ewentualne autopoprawki do projektu uchwały 
budŜetowej; 

e)  dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej i wniesionymi 
autopoprawkami; 

f)  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta; 
g)  głosowanie wniosków Komisji Rady Gminy nie uwzględnionych 

przez Wójta w autopoprawce;  
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h)  głosowanie uchwały.  
Punkt 12.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.   
Zamknięcie Sesji. 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXV Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, pana Wójta, panią Skarbnik, panie i panów 
Sołtysów, Kierowników jednostek samorządowych. 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 Radnych obecnych                     
jest 15 Radnych, w związku z powyŜszym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad a następnie przeszedł                    
do punktu kolejnego.  
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 

Przewodniczący przypomniał, Ŝe protokół z Sesji jest zamieszczany na stronie 
Urzędu Gminy, stwierdzając następnie, Ŝe nie ma uwag do protokołu przeszedł                   
do głosowania.  
Protokół z XXIV Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 3 głosy 
wstrzymujące.  
Ad 5)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między Sesjami. 

Przewodniczący informował, iŜ w związku ze Świętami BoŜego Narodzenia 
miesiąc grudzień obfituje w róŜnego rodzaju  uroczystości, na których pan Wójt, 
Przewodniczący Rady, Radni i Sołtysi spotykają się. I w tym roku tych uroczystości 
było duŜo, Przewodniczący ze swojej strony dziękował za zaproszenia.  

Ponadto Przewodniczący odniósł się do spraw oświatowych, o których                       
w ostatnim okresie było dyskutowane. Pan Janusz Janicki, informował, Ŝe problemy   
w szkołach występują nie tylko w Gminie Nowe Miasto, ale i we wszystkich Gminach 
ościennych. Dlatego teŜ zostało zasygnalizowane Dyrektorom, Radnym, Ŝe problem 
istnieje, a Rada jest równieŜ od tego aby pomagać i wspierać placówki oświatowe. 
Przewodniczący wyraził zdanie, Ŝe jest przekonany, Ŝe sygnał od organu 
prowadzącego, od Rady poszedł, a w tej chwili naleŜy pozwolić szkołom, 
nauczycielom, Dyrektorom, a przede wszystkim dzieciom spokojnie pracować.  
JeŜeli jakiekolwiek problemy się pojawią to Rada jest do dyspozycji nauczycieli, 
Dyrektorów i uczniów.  
Ad 6)  Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
 Wójt informował, Ŝe oprócz wszystkich wydarzeń które miały miejsce                        
w okresie między Sesjami o których pan Przewodniczący mówił, przede wszystkim 
trwały prace związane z konstrukcją budŜetu na 2013 rok i zamknięciem budŜetu na 
2012 rok. W dniu dzisiejszym zostaną przedstawione ostatnie zmiany budŜetowe.               
Wkrótce zostanie dostarczone sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2012 rok.                        
W dniu dzisiejszym moŜna ocenić, Ŝe jego wykonanie jest na poziomie dobrym, jest 
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nadwyŜka budŜetowa, gro projektów odbyło się z zakresu podstawowych usług,                    
z zakresu odnowy wsi, inwestycje te zostały rozliczone, spore kwoty wróciły na konta 
Gminy. Wójt informował, Ŝe projekt Parku Zdroje został wyróŜniony, zajął III miejsce                      
w województwie za projekty turystyczne, Wójt wyraził zdanie, Ŝe jest to niezwykłe 
docenienie projektu naszej Gminy, z czego moŜna być dumnym.  

Pan Aleksander Podemski informował, Ŝe otrzymano dodatkowe środki                     
na remont placówki w Chromcu, pozyskano równieŜ dodatkowe pomieszczenia                  
w Dębnie gdzie znajduje się Dom dla Bezdomnych. Wykonano równieŜ prace                       
z zakresu melioracji - sprawami remontu rowów zajmował się Radny Powiatowy pan 
Stefan Kominek, za co Wójt serdecznie dziękował Radnemu, zostało zrobione kilka 
kilometrów rowu.  

Pan Wójt dziękował panu Julianowi Janickiemu, za przekazanie środków Koła 
Rolniczego na budowę oświetlenia w Boguszynku, gdzie postawiono 17 lamp 
rozliczenie w tym zakresie zostanie dokonane w przyszłym roku.  

Przyszłoroczny budŜet to wzrost podatków o stopień inflacji, trochę bardziej 
rosną opłaty za wodę, czynsze, gdyŜ koszty są wysokie.  
W przyszłorocznym budŜecie 50 tys. zł zostanie przeznaczone na konkursy 
pozarządowe na róŜnego rodzaju przedsięwzięcia o charakterze kulturalnym, 
sportowym i na rzecz osób niepełnosprawnych;  40 tys. zł na renowację zabytków;                
w ramach funduszu sołeckiego tj. kwota 313  tys. zł na inicjatywy które zaplanowali 
Sołtysi poszczególnych wsi; od połowy roku rusza cały system gospodarki 
śmieciowej, na co równieŜ naleŜało zabezpieczyć środki. W budŜecie przewidziano 
równieŜ kwotę 130 tys. zł na przydomowe oczyszczalnie ścieków; 250 000,00 zł na 
budowę chodnika w Wolicy Pustej, gdzie materiały Gmina otrzyma z Dyrekcji Dróg 
Krajowych; 50 000,00 zł na projekt drogi krajowej pod planowaną schetynówkę 
będzie to połączenie Świętomierza przez Chromiec z KsiąŜem Wlkp.;  na drogi                    
w Chociczy 20 000,00 zł; na ulicę Strzelecką w Nowym Mieście 250 tys. zł; na drogi                              
w Boguszynie i w Kruczynku po 200 tys. zł;  na gazociąg Klęka - Wolica Nowa 
300 000,00 zł; w ramach objęcia udziałów gospodarki odpadami w Jarocinie 
362 700,00 zł; będzie równieŜ realizowany remont świetlicy w Michałowie; plac 
zabaw w Boguszynie; jeŜeli chodzi o projekty „Leśnej Strugi” (świetlicy w Kruczynie 
oraz boiska w Klęce) w styczniu zostanie rozstrzygnięty wniosek, w chwili obecnej 
nie jest to przewidziane w budŜecie; w przyszłym roku planowana jest teŜ 
rekultywacja wysypiska w ElŜbietowie, co przedłuŜało się z racji bardzo 
skomplikowanej dokumentacji. Wójt podsumował, Ŝe w przyszłorocznym budŜecie 
znalazło się szereg inwestycji, są zabezpieczone środki na bieŜące funkcjonowanie 
Gminy. Gmina musi się jednak liczyć z niewielkimi dochodami podatkowymi gdyŜ 
zbliŜa się spowolnienie gospodarcze. Gmina podejmuje równieŜ róŜne formy 
zatrudnienia w ramach programów unijnych i nie tylko, korzystają z tego dziesiątki 
osób.   
Na tym Wójt swoją wypowiedź zakończył.  
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Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty                 
od opłat rocznych za trwały zarząd. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym                       
w związku z brakiem pytań proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXV/165/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
31 grudnia 2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy w 2012 r. 

Głos w tym punkcie Przewodniczący oddał pani ElŜbiecie Mnich - Skarbnikowi 
Gminy celem omówiła szczegółowo projektu uchwały.  
Pani Mnich informowała, Ŝe 20 grudnia Zarządzeniem Wójta dokonano przesunięcia 
wewnątrz rozdziału, aby plan był adekwatny do wydatków, nie miało to wpływu na 
budŜet. Zmiany które mają być dokonane w budŜecie na 2012 rok są wprowadzone ze 
względu wpływu czynników zewnętrznych, otrzymano pismo z Ministerstwa 
Finansów, które zwiększyło część oświatową subwencji ogólnej o 97 461,00 zł. 
Otrzymano teŜ z rezerwy subwencji ogólnej uzupełnienie dochodów Gminy                          
o 22 253,00 zł, dotyczy to uzupełnienia liczby dzieci uczęszczających do szkół. 
Dokonano teŜ porządków  w dochodach tzn. zaplanowane było 177 tys. zł na sprzedaŜ 
nieruchomości niezabudowanych, poniewaŜ dokonano sprzedaŜy dwóch lokali                       
w Klęce dochód z tego tytułu powinien być w innej klasyfikacji więc zmniejszono 
dochody o 12 400,00 zł z tych nieruchomości niezabudowanych, a zwiększony jest 
plan na nieruchomości zabudowane. Jest teŜ znacznie większy wpływ za odpłatności 
za wodę, niŜ było to planowane, wynika to teŜ z nowych sieci wodociągowych -                   
78 tys. zł moŜna dorzucić do dochodów.  
Następnie z tytułu rozgraniczenia gruntów wpłynęły pieniądze do Gminy w wysokości 
2 400,00 zł.  Z opłat za koncesje i licencje wpłynęło do budŜetu 13 500,00 zł. Opłata 
produktowa zwiększa się o 1 500,00 zł.  
JeŜeli chodzi o świetlice wiejskie to zmniejszają się dochody w zakresie najmu 
świetlic o 1 895,00 zł, a przesuwają się te środki częściowo na kary i grzywny, 
zapłacone za nieterminowe wykonanie- 310,00 zł. Nastąpiła sprzedaŜ składników 
majątkowych za 75 tys. zł - na co nie było planu,  oraz za odsetki karne 10,00 zł.  
W związku  z czym dochody zwiększają się o 213 614,00 zł, po tym zwiększeniu 
dochody budŜetu w planie wychodziłyby 30 222 588, 51 zł.  
Analizując wydatki moŜna zauwaŜyć które wydatki nie będą wykonane. W drogach 
gdzie były zabezpieczone środki na wynagrodzenia bezosobowe na ZUS i fundusz 
pracy łącznie było to 10 350, 00 zł, zmniejszono plan o tę kwotę. Były teŜ 
zaplanowane wydatki na budowę ulic w Chociczy 25 000,00 zł ten plan został ścięty, 
gdyŜ nie było to zrealizowane - wydatek ten przejdzie na rok przyszły. W Boguszynku 
na drogach dojazdowych do gruntów rolnych jest zmniejszenie o 40 tys. zł.                           
W komunalce jest załoŜony plan do wykorzystania, ale załoŜenie jest takie,                             
Ŝe w styczniu przyjdą faktury które dotyczą grudnia musi być to księgowane jako 
zaangaŜowanie starego roku. ZaangaŜowanie nie powinno być mniejsze niŜ 
zaangaŜowane wydatki, dlatego z usług remontowych przesunięto 8 tys. zł na energię, 
w Urzędzie zmniejszono plan o 12 tys. na fundusz rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, zmniejszono teŜ wydatki w kwocie 20 tys. zł na zakupy 
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inwestycyjne jednostek budŜetowych. W ochronie zdrowia było zaplanowane 6 tys. zł 
na usługi - czego nie wykonano, przy wysypisku zostało dokonane przesunięcia                      
o jeden rok - zmniejszenie o 230 000,00 zł. W oświetleniu ulic, placów i dróg, 
planowane na poprawę efektywności oświetlenia ulicznego, zmniejszono o 54 000,00 
zł - w związku z tym, Ŝe zakończenie prac będzie w styczniu płatności dokonane będą 
w styczniu.  
W autopoprawce na rok 2013 wprowadza się te zaległość, na energię na oświetlenie 
ulic zwiększa się plan o 22  000,00 zł, w związku z tym Ŝe faktura równieŜ przyjdzie 
w styczniu.  
W świetlicach zmniejszono środki w materiałach a zwiększono w energii, zmniejszono 
teŜ w rozdziale gdzie planowana była konserwacja bramy na kwotę 18 tys. zł, 
poniewaŜ nie będzie to zrealizowane.  
W związku z tymi zmianami wydatki zmniejsza się o 393 350,00 zł, a więc planowane 
wydatki na koniec roku wyniosłyby 27 621 274,87 zł.          
BudŜet bilansuje się w ten sposób, Ŝe dochody są powiększone o przychody z tytułu 
spłaty poŜyczki jaką Gmina udzieliła w tym roku dla Biblioteki na realizację dwóch 
projektów unijnych, jeden projekt jest juŜ rozliczony i Gmina otrzymała zwrot tej 
poŜyczki, kwota ta jest w przychodach 6 935, 32 zł. PoniewaŜ zmniejszono wydatki              
i zwiększono dochody otrzymano nadwyŜkę budŜetową z lat ubiegłych, która była 
wprowadzona na pokrycie deficytu w kwocie 122 083,31 zł, zmniejszono o 40 182, 17 
zł, a więc do budŜetu po stronie przychodów wprowadzona jest róŜnica 81 901, 14 zł. 
Wolne środki które były wprowadzone do budŜetu na zrekompensowanie deficytu                 
w kwocie 566 781, 83 zł po zminusowaniu wychodzi 0, wolne środki z nadwyŜki 
przechodzą na rok następny. 
Wydatki są powiększone o rozchody o kwotę poŜyczki o 161 000,00 zł w związku                
z budową kanalizacji w Kolniczkach, spłata poŜyczki w Banku Gospodarstwa 
Krajowego 2 509 529, 00 zł co całkowicie jest spłacone. Jest jeszcze poŜyczka dla 
Biblioteki na projekty unijne w kwocie 20 621,00 zł.   

Następnie Pani Mnich omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2012-2015, informując, Ŝe zmiany w WPF nie były dokonywane Zarządzeniem 
Wójta, gdyŜ nie było takiej potrzeby, poniewaŜ nie ulegały zmianie ani przychody ani 
rozchody, zmiana nastąpiła wewnątrz wynagrodzeń. 
Dochody ogółem w WPF zwiększają się o 213 614,00 zł, oraz w związku                            
ze zmniejszeniem wydatków o 393 350,00 zł, zwiększył się wynik budŜetu tzn. 
nadwyŜka budŜetowa która jest zaplanowana, zwiększyła się o 606 964,00 zł,                       
w związku z czym zmniejszone zostały przychody budŜetu o tą sama kwotę.                     
W tej kwocie zostały zmniejszone wolne środki o 506 781,80 zł oraz zmniejszona 
nadwyŜka budŜetowa o 40 182,17 zł.  
Dochody bieŜące zostały zwiększone o 213 539,00 zł, a dochody majątkowe o 75 tys. 
zł. Nastąpiło teŜ zmniejszenie wydatków bieŜących o 308 350,00 zł, natomiast 
wydatki majątkowe zostały zmniejszone o 85 tys. zł. Zaplanowane w 2012 roku 
wydatki na wynagrodzenia i składki wyliczane uległy zmniejszeniu o kwotę 90 462,00 
zł. Wydatki związane z funkcjonowanie organów jednostki czyli wydatki bieŜące 
Rady Gminy oraz Urzędu uległy zmniejszeniu o 12 000,00 zł.  
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RóŜnica pomiędzy dochodami bieŜącymi a wydatkami bieŜącymi uległa zwiększeniu 
o 521 889,00 zł w związku z czym dochody bieŜące są większe od wydatków 
bieŜących o 382 728, 26 zł.  
Wskaźniki w WPF wychodzą pozytywnie, poniewaŜ nie przekraczono w spłacie 
zadłuŜenia 15 % planowanych dochodów oraz zadłuŜenie na koniec roku nie 
przekracza 60 % planowanych dochodów. 

Na tym swoją wypowiedź pani Mnich zakończyła, a Przewodniczący otworzył 
dyskusję nad przedstawionymi projektami uchwał.  

ᵒ Radny Artur Borkowski, pytał, czy projekt został wykonany a niezapłacony. 
Wójt informował Radnego, Ŝe prace nad projektem jeszcze trwają, dlatego nie 

uiszczono jeszcze opłaty, poniewaŜ faktura jeszcze nie jest przygotowana gdyŜ prace 
geodezyjne obsunęły się w czasie.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zaproponował 
głosowanie za podjęciem uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXV/166/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
31 grudnia 2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2012-2015. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXV/167/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
31 grudnia 2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Po przyjęciu uchwały wyŜej przedstawionej uchwały, Przewodniczący 
zaproponował pani Skarbnik, omówienie budŜetu na 2013 rok oraz Wieloletniej 
Prognozy na lata 2013-2016. 
Ad 10)  Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013-2016. 
Ad 11)  Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2013 r.: 
a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem; 

Przewodniczący, głos w tym punkcie oddał pani ElŜbiecie Mnich, która 
informowała, Ŝe projekt przyszłorocznego budŜetu był juŜ bardzo szeroko omawiany, 
przybliŜając tylko waŜniejsze rzeczy, naleŜy wspomnieć o tym, Ŝe przy konstrukcji 
budŜetu kierowano się tym, aby zapewnić wydatki bieŜące, oraz zapewnić to co jest 
niezbędne dla Gminy. BudŜet jest zrobiony w ten sposób, Ŝe dochody nie pokrywają 
wydatków, w takim układzie naleŜy wykazać czym będą pokrywane planowane 
wydatki, naleŜało zaplanować w przychodach zaciągnięcie kredytów i poŜyczek 
długoterminowych na kwotę 1 933 923,00 zł. W związku z tym, Ŝe ma być 
wprowadzona autopoprawka do projektu budŜetu która polegała będzie na 
zwiększeniu wydatków o poprawę efektywności  oświetlenia na terenie Gminy                    
w kwocie 90 000,00 zł, poniewaŜ wydatki zwiększą się o 90 tys. zł, to i przychody 
zwiększą się o 90 tys. zł. Przymusowo naleŜało zabezpieczyć kredyt i poŜyczkę mimo, 
Ŝe nie będzie on potrzebny, z tego względu, Ŝe są wolne środki i nie zostały 
wykorzystane w 2012 roku, będzie teŜ nadwyŜka budŜetowa, ale nie moŜna na etapie 
uchwalania budŜetu wprowadzać tych środków na rok przyszły, poniewaŜ nie ma 
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zrobionego bilansu organu, a trudno jest to zrobić jeŜeli księgi nie są zamknięte. 
Dlatego po wykonaniu bilansu, budŜet zostanie zmieniony, wycofane zostaną 
poŜyczki i zostanie wprowadzona nadwyŜka budŜetowa z lat ubiegłych która pokryje 
deficyt. Pani Mnich wyraziła zdanie Ŝe przyszłoroczny budŜet, jest bezpieczny. Są 
wprowadzone dotacje, dla organizacji pozarządowych, dotacje dla Gminy Jaraczewo i 
Gminy Jarocin za dzieci uczęszczające z terenu Gminy Nowe Miasto do tych Gmin 
sąsiednich, oraz dotacja w ramach Porozumienia Międzygminnego. Jest teŜ 
zaplanowana dotacja do instytucji kultury w wysokości 290 300,00 zł, oraz dla 
Biblioteki 300 500,00 zł. Są teŜ zaplanowane dotacje na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków w wysokości 130 000,00 zł oraz dotacja na Przedszkola w Nowym Mieście 
721 00,00 zł. Łącznie dotacje wynoszą 1 454 869, 30 zł. Pani Mnich dodała, Ŝe dotacje 
zostały zaplanowane zgodnie z tym co Wojewoda jako dysponent główny przekazał. 
Są zadania zlecone po stronie dochodów  i wydatków w kwocie 3 123 254,00 zł. 
Fundusz sołecki został zaplanowany zgodnie z wymogami prawa w łącznej kwocie 
313 139, 69 zł. Ze środków unijnych zaplanowane są 3 zadania, tj. zagospodarowanie 
placu zabaw w Boguszynie w kwocie 36 269, 01 zł; remont sanitariatów i wymiana 
drzwi wejściowych w świetlicy wiejskiej w Michałowie w kwocie 19 839, 80 zł; 
będzie teŜ realizowany projekt pn. kompleksowa promocja markowego produktu 
wielka pętla wielkopolski w 2014 roku i w 2015 r., w 2013 roku będzie to kwota 
7 500,00 zł i tak samo w 2014 i 2015 roku. Wydatki majątkowe są zaplanowane na 
łączna kwotę 1 992 700,00 zł.  
Następnie pani Skarbnik dodała, Ŝe podatki wzrosną średnio o 4 %, opłaty śmieciowe 
zamykają się w kwocie 5 zł za jednego mieszkańca - segregacja selektywna i 10 zł za 
mieszkańca w przypadku odpadów mieszanych. Są zaplanowane rezerwy w budŜecie, 
zgodnie z ustawą, jest zaplanowana rezerwa ogólna w wysokości 41 000,00 zł.                          
Są zaplanowane rezerwy celowe w łącznej kwocie 169 00,00 zł w tej kwocie znajduje 
się 64 000,00 zł z zakresu zarządzania kryzysowego. Na przeciwdziałanie 
bezdomności jest zaplanowane 15 tys. zł. na współpracę z organizacjami 
pozarządowymi 50 000,00 zł oraz na ochronę zabytków 40 000,00 zł. Opłaty za 
sprzedaŜ napoi alkoholowych są zaplanowane w kwocie 110 000,00 zł. Rada wyraŜa 
zgodę na przejściowy deficyt budŜetu w wysokości 1 000 000,00 zł, jest teŜ 
upowaŜnienie Wójta do dokonywania zmian w budŜecie w ramach przesunięć 
wydatków pomiędzy rozdziałami, aby moŜna było planować wydatki w kwestii 
wynagrodzeń bezosobowych i wydatkach majątkowych. Na zakończenie pani Mnich 
dodała, Ŝe w WPF na 2013-2016 zmiana wiąŜe się tylko z tym, Ŝe w autopoprawce 
planowane jest zwiększenie wydatków bieŜących o 90 000, 00 zł, w związku z czym 
zwiększy się planowany niedobór. Niedobór ten trzeba pokryć, więc dokonano 
zwiększenia o 90 000,00 zł w przychodach kredytów i poŜyczek  na pokrycie.                       
W związku z tym, Ŝe zwiększył się dług w 2013 roku, to zwiększył się on teŜ w latach 
kolejnych, poniewaŜ nie moŜna było zaplanować spłaty tego długu w 2014 roku, gdyŜ 
nie byłby to kredyt długoterminowy. Przedsięwzięcia nie ulegają zmianie, pozostają na 
tym samym poziomie co zaplanowane jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2013-2016. Na tym swoja wypowiedź pani Mnich zakończyła.  

Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnych punktów.  
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b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budŜetowej; 
 Uchwałę Regionalnej Izby obrachunkowej SO.- 0952/32/20/2012 w sprawie 
wyraŜenia opinii o projekcie budŜetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2013 rok, 
oraz Uchwałę SO.- 0957/31/20/2012 w sprawie wyraŜenia opinii o prawidłowości 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą i Uchwałę                       
SO.- 0951/67/D/20/2012 w sprawie wyraŜenia opinii o moŜliwości sfinansowania 
deficytu budŜetowego Gminy Nowe Miasto nad Wartą - odczytał Przewodniczący 
Rady.  

Uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
c) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy; 
 Opinię Stałych Komisji Rady Gminy o projekcie budŜetu na 2013 rok odczytał 
Radny Wincenty Pawelczyk - Przewodniczący Komisji Finansowo - Gospodarczej.  
Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
d) przedstawienie stanowiska Wójta gminy w sprawie: opinii i wniosków komisji 
rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budŜetowej. Stanowisko to zawiera równieŜ ewentualne autopoprawki                         
do projektu uchwały budŜetowej; 
 W punkcie tym pan Janusz Janicki - Przewodniczący Rady informował, Ŝe pan 
Wójt juŜ ustosunkował się do projektu budŜetu, poinformował o autopoprawkach.     

Pani Skarbnik zawiadomiła, Ŝe jest propozycja wprowadzenia jednej 
autopoprawki do projektu budŜetu, polega ona na tym, Ŝe zwiększone są wydatki 
bieŜące, jest to zwiększenie w rozdziale poprawy efektywności oświetlenia ulic,                   
o kwotę 90 000,00 zł, ze względu na zaplanowany wydatek dotyczący poprawy 
oświetlenia ulic, placów  i dróg w Gminie. Automatycznie o tą samą kwotę następuje 
zwiększenie dochodów budŜetu, w części, która dotyczy przychodów zaciągnięcia 
poŜyczek i kredytów,  ze względu na to, Ŝe naleŜy pokryć deficyt budŜetowy związany 
z zaplanowaniem tego wydatku.  
e) dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej i wniesionymi autopoprawkami; 

► Jako pierwszy głos zabrał Radny Marek Mroziński, który zwrócił się                     
z pytaniem czy autopoprawka dotyczy tylko oświetlenia Boguszynka. 

Pani Mnich informowała, Ŝe dotyczy to Boguszynka, Kruczynka i Komorzy.  
Wójt dodał, Ŝe dotyczy to 3 miejscowości, a jeŜeli chodzi o pokrycie finansowe, 

to 51 000,00 zł Gmina otrzymała od Koła Rolniczego jako darowiznę, część środków 
pochodzi teŜ z funduszu sołeckiego tych miejscowości tj. ok 27 000,00 zł, z budŜetu 
będzie dopłata w wysokości ok. 10 000,00 zł czyli na podatek Vat. 

► Następnie do projektu budŜetu odniósł się Przewodniczący Rady, który 
wyraził zdanie, Ŝe cieszy go fakt, Ŝe zostaną postawione lampy w miejscowościach                   
w których do tej pory ich nie było. Ponadto Przewodniczący dodał, Ŝe przyszłoroczny 
budŜet jest bezpieczny, budŜet mimo kryzysu, który nadal jest odczuwalny daje 
Gminie moŜliwość rozwoju. Pan Janusz Janicki, dodał, Ŝe dobrze byłoby gdyby 
większe środki przeznaczane były na infrastrukturę, chodzi przede wszystkim                       
o chodniki, gdyŜ w niektórych miejscowościach chodniki są w złym stanie,                                
a w niektórych w ogóle ich nie ma.  Przewodniczący ocenił budŜet pozytywnie. 
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► Radny Marek Mroziński, zwrócił się do Wójta z pytaniem, czy jest szansa, 
Ŝe tak jak OSP Nowe Miasto otrzymała dofinansowanie do zakupu wozu straŜackiego, 
tak OSP Klęka moŜe na takie dofinansowanie liczyć.  

Wójt informował Radnego, Ŝe na dofinansowanie do zakupu wozów straŜackich 
przeznaczone są środki. Wójt proponował, aby 150 000,00 zł dołoŜyć do zakupu auta 
straŜackiego do OSP Nowe Miasto i 150 000,00 zł do zakupu samochodu dla OSP 
Klęka.   

► Radny Wincenty Pawelczyk, poparł zdanie Przewodniczącego, Ŝe budŜet 
przyszłoroczny jest dobry. Jest teŜ dość oszczędny zdaniem Radnego. Pan Pawelczyk 
dziękował za uwzględnienie remontu ulic w Chociczy, jedna ulica nie została 
uwzględniona, ul. Wierzbowa w Utracie, ale Radny wyraził nadzieję, Ŝe sprawa 
remontu tej jednej ulicy zostanie zrealizowana.  

Wójt informował Radnego, Ŝe ulica Wierzbowa zostanie zrobiona przy okazji 
remontu dróg innych. Wójt dodał, Ŝe Gmina będzie próbowała pozyskać środki na 
drogi w ramach projektów unijny, gdyŜ pojawiły się w tym zakresie pewne 
perspektywy, m. in. chodzi o drogi wokół Rynku w Nowym Mieście.  

► Pan Maciej Kuderczak, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, pytał, czy 
uwzględniono w budŜecie wniosek składany przez instytucję kultury w zakresie 
remontów.  

Wójt informował, Ŝe w chwili obecnej placówki gminne nie są uwzględniane, 
ale przy okazji pojawienia się dodatkowych środków pewne sprawy będą załatwione, 
np. kwestia ocieplenia dachu musi być rozwiązana, poniewaŜ na sali GOK-u wciąŜ jest 
zimno.  

► Radna Ewa Andrzejewska, w kwestii dochodów majątkowych pytała czy 
istnieje realna szansa na sprzedaŜ nieruchomości niezabudowanych w Klęce.  

Wójt informował Radną, Ŝe sama procedura przejęcia tych nieruchomości jest 
skomplikowana, sprawa jest rozciągana w czasie, moŜna by stwierdzić, Ŝe ktoś gra na 
zwłokę. Część działek jest wpisana w księgi wieczyste, drugiej części nie moŜna  
załatwić. Być moŜe coś się w tej kwestii w przyszłym roku uda wyjaśnić.  

► Pani Mirosława Tomczak, Sołtys wsi Dębno pytała czy zostanie                            
w przyszłym roku rozwiązana kwestia oświetlenia Dębna i doprowadzenia sieci 
wodociągowej do mieszkańców.  

Wójt informował, Ŝe w Gminie jest kilka gospodarstw domowych  jest to kilka 
osób, z projektów podstawowych usług, Wójt będzie w tej kwestii działał, będzie to 
wykonywane przy okazji  robienia odwiertu studni w Wolicy Nowej. W kwestii 
oświetlenia, będzie trzeba sprawę przemyśleć, bo jest kilka takich spraw w całej 
Gminie.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący proponował 
przegłosowanie uchwał.  
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013-2016. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXV/168/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
31 grudnia 2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Kolejno Przewodniczący proponował przegłosowanie wniesionych propozycji 
autopoprawek Wójta; 

Za podjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.     
g) głosowanie wniosków komisji Rady gminy nie uwzględnionych przez Wójta                
w autopoprawce;  

W związku z brakiem wniosków, Przewodniczący przeszedł do punktu 
kolejnego.  
Ad 11)  Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2013 r. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
2 głosy wstrzymujące.  
› Uchwała Nr XXV/169/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                       
31 grudnia 2012 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 12)  Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Ad 13)  Wolne głosy i wnioski. 
► Pani Agnieszka Król, Sołtys wsi Nowe Miasto, informowała, Ŝe Radni i Sołtysi tak 
zaparkowali auta na Rynku, Ŝe matki z dziećmi nie mogły przejechać z wózkami, pani 
Król prosiła o niezastawianie samochodami wyjść z parku. 
Kolejno pani Sołtys, wraz z Wiceprezesem OSP Nowe Miasto zapraszała wszystkich 
na sali posiedzenia na  2200 pod StraŜnice w Nowym Mieście za imprezę sylwestrową. 
► Przewodniczący prosił Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady Gminy               
o dostarczenie planów pracy komisji na 2013 rok, które naleŜy przyjąć pod koniec 
stycznia. Ponadto Przewodniczący informował, Ŝe Radni otrzymali materiały                      
od mieszkańca Nowego Miasta pana Pawła Marciniaka, kwestia przedyskutowania 
sprawy pozostaje w gestii Rady. Radni otrzymali równieŜ zaproszenie na pogawędkę                      
o walorach gminy, będzie to realizacja punktu z planu pracy rady.  
► Pan Julian Janicki, Sołtys wsi Boguszynek, dziękował w imieniu mieszkańców 
sołectwa Boguszynek za wykonanie oświetlenia.  
► Pani Krystyna Muzolf, Dyrektor Biblioteki informowała, Ŝe w 2012 roku 
Biblioteka digidalizuje Wiadomości Lokalne i materiały dotyczące środowiska Gminy. 
Digadizacja polega na tym, Ŝe moŜna wejść na stronę Wojewódzkiej Biblioteki 
Cyfrowej tj. www.wbcpoznan.pl i na tej stronie moŜna czytać Wiadomości Lokalne. 
Są juŜ zdigidalizowane najstarsze numery, gdzie wydawcą była Biblioteka jest teŜ 
zgoda Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Nowomiejskiej na dalszą digadizację. Są teŜ 
zamieszczone legendy nowomiejskie, Biblioteka będzie się starała, aby na tej stronie 
pojawiało się jak najwięcej informacji o Gminie Nowe Miasto. 
► Pan Maciej Kuderczak, Dyrektor GOK, informował, Ŝe jak corocznie 13 stycznia 
2013 roku odbędzie się koncert Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, o godzinie   
17 start koncertu o godzinie 20 impreza będzie zakończona. Na imprezie będzie                 
30 wolontariuszy w całej Gminie, będą opiekunowie nad tymi wolontariuszami, gdyŜ 
są niepełnoletni. Piecze sprawować będzie teŜ Średzka Policja. Pan Dyrektor prosił               
o pomoc Sołtysów na terenie swoich Sołectw w kwestii zbiórki na Orkiestrę lub                   
w organizacji jakichś licytacji.   
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►Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki, wzniósł toast i złoŜył Ŝyczenia,                     
aby przyszły rok nie był gorszy od tego minionego. Przewodniczący Ŝyczył spokoju, 
satysfakcji z wypełnianych zadań, szczególnie dla Sołtysów, którzy zadań mają 
niemało z racji realizowania funduszu sołeckiego. Przewodniczący Ŝyczył satysfakcji 
Radnym, z podejmowanych decyzji, Ŝyczył aby odbywało się duŜo dyskusji,                    
aby Radni wspierali się na argumenty, aby współpraca nadal układała się dobrze.                   
► Następnie  Ŝyczenia pomyślności i wszystkiego dobrego Ŝyczył Wójt Gminy pan 
Aleksander Podemski.    
Ad 14)  Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1200 Przewodniczący zamknął XXV Sesję. 
 

Protokołowała:                Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak               /-/ Janusz Janicki 
 
 
 


